
Er lodda overbeskaftet? 
Dette spørsmålet stiller vi t i l  nestleder ved 

Fiskeridirektoratets Havforskningsinstitutt, Odd 
Nakken: 
- Nei, loddeforekomstene har hittil ikke var t  

overbeskattet, og under den forutsetning at man 
ikke tar ut et større totalkvantum enn det som er 
tilrådet, vil den heller ikke bli overbeskattet i 
1 979. 
- Men norske fiskere føler i hvert fall den re- 

gulering som nu gjennomføres som særdeles 
problemfyllt og mener at med de kvoter som 
gjaldt f.eks. under vinterlodde-fisket i år, var det 
umulig å oppnå tilfredsstillende lønnsomhet. 

Det er en alminnelig oppfatning at de lave 
kvoter er et resultat av tidligere års hårde 
beskatning? 
- Det er ikke riktig. Når det ikke ble foreslått 

reguleringer i 1976 og 1977, da totalfangstene av 
lodde var vesentlig over 20 mill. hl., skyldtes det 
av bestanden i disse 2 år var eksepsjonelt stor. 
Den tålte den sterke beskatning. Når vi nu har 
funnet det riktig å tilrå en regulering av loddefis- 
ket, er derfordi de aldersgrupper av denne be- 
stand som beskattes ikke tåler den samme 
beskatning som f.eks. i 1976og 1977. 
- Men har ikke dette direkte sammenheng 

med det store fisket i disse årene? 
- Nei, det har det ikke. De endringer i 

bestandsstørrelsen som forekommer når det 
gjelder lodde, er på grunn av loddens korte leve- 
alder i hovedsak bestemt av rent naturgitte for- 
hold. Det er naturen selv som regulerer bestan- 
dens størrelse de enkelte år. Vår oppgave er å 
tilpasse beskatningen slik at vi ikke griper for 
sterkt inn i den naturlige utvikling. 

Det er gytingen og forholdene under og etter 
gytingen som er avgjørende for bestandsutvik- 
lingen. Derfor strekker også en regulerings- 
periode for lodden seg fra et sommerloddefiske 
og over t i l  det påfølgende vinterloddefiskel 
- Hvordan vurderer du situasjonen for lodde- 

fisket i tiden fremover? I Langtidsplanen f'or fis- 
kerinæringen heter det i rapporten fra Havforsk- 
ningsinstituttet at «det er realistisk å anta at 
under de nuværende forhold vil bestanden kun- 
ne gi  et vedvarende årlig utbytte påomlag 2 mill. 
tonn.» Er det noen endringer i denne prognose? 
- Nei, ikke vesentlige i hvert fall. vi regner 

med et langtidsutbytie på 1,5-2 mill. tonn, 
hvilket vil ai fraca. 16 ti l  21 mill. hl. 
- Men det er da et meget betydelig kvantum! 

- Ja visst er det det. Men det nye fra i år er jo 
at vi har måttet dele dette kvantum med Sovjet 
og bare får anledning t i l  å fiske 60% av det t i l  
enhver t id tilrådede totalkvantum. Av f.eks. 18 
mill. hl. vil det si ca. 11 mill. hl., eller bortimot 
1,2 mill. tonn. Det er selvsagt betydelig lavere 
enn i 1976 og 1977 da vi førte på land henholds- 
vis 1,97 og 2,14 mill. tonn, men det er et rimelig 
kvantum i forhold t i l  det som har vært fisket i 
1970-årene forøvrig. 
- Det er interessant, synes vi, å få klarlagt at. 

loddebestanden ikke har vært eller er utsatt for 
overbeskatning, men at de problemer vi nu 
møter i første rekke har med russernes krav å 
gjøre. 

Men hva med lodden ved Jan Mayen? 
- Foreløpig vet vi vel noe for lite om denne 

bestand, men endel synes klart: Størstedelen av 
den lodde som finnes ved Jan Mayen er gytt ved 
Island. Det er bare lite lodde som gyter i Jan 
Mayen-området. Videre synes det også klart at 
det er nødvendig med en radikal nedskjæring i 
beskatningen dersom overbeskat ni ng skal 
unngåes. Hvorledes de tilrådte totalkvanta skal 
deles mellom de interesserte parter, er en sak 
som vil måtte avgjøres ved forhandlinger. Det er 
heldigvis ikke mitt bord. 
- Tror du loddeforekomstene i Barentzhavet i 

overskuelig fremtid vil utvikle seg slik at vi får de 
samme fangstforhold som i 1976 og 1977? 
- Det er vanskelig å si noe om. Skal jeg spå 

tror jeg ikke vi skal regne med slike forhold på 
en god stund. Det var helt eksepsjonelle forhold 
som førte t i l  den overrnåte rike bestand i disse 
to årene. Som jeg tidligere har sagt, er det natu- 
ren selv som regulerer bestandsutvi klingen, og 
det kan selvfølgelig hende at vi igjen vil få opp- 
leve lignende forhold, men jeg tror det ville være 
uklokt å basere fangstkapasiteten på det. 

Ifølge våre prognoser venter vi forøvrig en 
økning av loddebestanden under sommerfisket 
1979 og det etterfølgende vinterfiske 1980. 
Senere er det endel svakere årsklasser som vil 
gjøre seg gjeldende i bestanden. Men vi venter 
ingen drastisk nedgang i bestanden etter vinter- 
fisket 1980. 
- Hvordan foretar dere bestandsberegninger 

når det gjelder lodde? 
- Jeg kan vel si at nu baseres beregningene 

omtrent utelukkende på akkustiske malinger, 








